
Zápis 
z 6. zasedání Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 05.10.2021 od 10:00 hod. v budově Regiocentra Nový Pivovar, Hradec 
Králové, zasedací místnost Sál Jana Letzela – sál zastupitelstva. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
 
Omluveni: Darina Kricnarová, MBA 
 Pavel Volk 
 Jiří Tojnar 
 Ing. František Mencl 
 Mgr. Petr Sobotka 
 Mgr. Lucie Potůčková 
 Mgr. Libor Mojžíš 
 

 
Nepřítomni:   dle prezenční listiny 

 
 
Přizváni:  Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 

dotací 

Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 

Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, DiS., vedoucí oddělení krajských dotací 

Mgr. Iva Skalská, oddělení regionálního rozvoje 

Bc. Jakub Klimeš, oddělení regionálního rozvoje 

Ing. Martina Kubešová, oddělení regionálního rozvoje 

 
Hosté:  Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 

 

Program: 
 
1) Úvod, usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 

schválení ověřovatele zápisu, kontrola plnění usnesení a úkolů.  
2) Hospodářsky a sociálně ohrožené území – shrnující informace.  
3) Aktuální informace z oblasti cyklo. 
4) Aktuální informace o aktivitách odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací - příklady 

dobré praxe, spolupráce s organizacemi, aj. 
5) Poskytnutí dotace na individuální účel. 
6) Různé. 
7) Závěr. 
 
 
 
 
 
 
 



K bodu 1. 
Úvod, usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, 
schválení ověřovatele zápisu, kontrola plnění usnesení a úkolů. 
 
Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje Mgr. Jiří Škop. 
 

➢ Sdělení počtu přítomných členů výboru – přítomno 9 členů. 
 
➢ Předložení návrhu programu jednání VRR. 

 
➢ Schválení účasti přizvaných hostů:  

Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí odboru regionálního rozvoje, 
grantů a dotací 
Ing. Lucie Rovenská, vedoucí oddělení regionálního rozvoje 
Ing. Bc. Miroslav Mejstřík, DiS., vedoucí oddělení krajských 
dotací 
Mgr. Iva Skalská, oddělení regionálního rozvoje 
Bc. Jakub Klimeš, oddělení regionálního rozvoje 
Ing. Martina Kubešová, oddělení regionálního rozvoje 

 
 
➢ Schválení ověřovatele zápisu – pan Mgr. Tomáš Eichler 

 
 
USNESENÍ VRR/6/34/2021    
Výbor pro regionální rozvoj  
 
I. schvaluje 
1. program 6. jednání Výboru pro regionální rozvoj 
2. přítomnost hostů 
3. ověřovatele zápisu – Mgr. Tomáš Eichler 
 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se:  0  

 

 
K bodu 2. 
Hospodářsky a sociálně ohrožené území – shrnující informace.  
 
Informace předala Mgr. Ivana Kudrnáčová – vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a 

dotací. 

Shrnující informace o hospodářsky – sociálně ohrožených územích v ČR.  
Ivana Kudrnáčová uvedla: v současné době se touto oblastí jako kraj zabýváme jak na úrovni 
Regionální stálé konference, tak na úrovni Chytrého regionu, tak i na úrovni oddělení 
regionálního rozvoje na Krajském úřadu KHK. V září proběhlo jednání sekretariátů RSK – 
sekretariáty se zapojí do práce v hospodářsky – sociálně ohrožených územích. Budou 
vytvořeny studie, které jsou požadovány ze strany MMR. Na národní úrovni se tato 
problematika dotýká ORP Broumov a ORP Dvůr Králové nad Labem, v rámci nižšího 
(regionálního) členění, tj. na území kraje, pak pracujeme i s oblastmi Kopidlnska, 
Novobydžovska, Rychnovska a Žacléřska. V současné době komunikujeme v rámci výboru 
pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti (HRPP) zpracované základní přehledy pro daná 



území. Žacléřsko bude na řadě v listopadu 2021 jako poslední z daných území. Komplexní 
zpráva o těchto územích bude projednána v HRPP a VRR.  Na základě projednání by měl 
vzejít požadavek na zpracování rozvojové studie pro tato území. Zpráva bude zpracována ve 
spolupráci s CIRI. Cílem je připravit pro tato území (jak pro území na národní úrovni, tak na 
úrovni krajské) nějakou formu podpory. 
 
 
Diskuse: 
Tomáš Eichler: je možné při tvorbě studie být v nějaké formě oponentury ke vzniku studie?  
Ivana Kudrnáčová: budete přizváni do pracovní skupiny, která bude na studii pracovat. Členům 
výboru tak bylo nabídnuto členství v pracovní skupině.  
Lucie Rovenská: je počítáno s tím, že problematika bude projednávána v daných územích 
s dotčenými partnery a po vzniku draftu (začátek roku 2022), bude tento draft předložen do 
všech příslušných výborů a zároveň bude projednán s dotčenými odbory Krajského úřadu 
KHK. Na základě projednání a připomínkování následně vznikne finální verze studie, která 
bude předložena Radě KHK ke schválení (cca červen 2022). 
Tomáš Eichler: důležité je samotné zadání již na samém začátku. Sociodemografická situace 
se příliš nemění. Stěžejní je cíl. 
Ivana Kudrnáčová: cílem je zhodnotit ekonomickou strukturu, lidské zdroje, dopravní 
dostupnost, dostupnost služeb, sociální kohezi a výzkum sociálně - patologických jevů. 
Základní zadání pro národní úroveň by jsme rádi dodrželi i pro krajskou úroveň. MMR si 
nechalo pilotně zpracovat studii Jesenicka. Ostatní HSOÚ přes sekretariáty RSK by měly 
zpracovat se stejnou strukturou studie svých ohrožených území. V současné době probíhá 
diskuse nad financováním zpracování studií a zároveň nad rozsahem studií.  
Tomáš Eichler: strukturální problémy v daném území jsou závislé na finančních zdrojích. Co 
se týká studií, nebylo by lepší udělat ze stávajících studií kompilát?  
Ivana Kudrnáčová: kraj je ochoten vytvořit dané studie s využitím všech dostupných podkladů. 
Co se týká např. Broumovska, tak ani dotace nejsou schopné vyřešit všechny problémy 
v území. Tomáš Eichler uvedl, že problém je na úrovni HDP daného regionu.  
Jiří Škop: na území Broumovska byla vypracována na úrovni Strategické rady regionu 
Broumovska studie, která by mohla být jedním z podkladů pro vypracování studie za kraj.  
Ivana Kudrnáčová: dané studie bude určitě využito při zpracování krajské studie.  
 
 
USNESENÍ VRRCR/6/35/2021    
Výbor pro regionální rozvoj  
 
I. bere na vědomí 
předané informace z oblasti Hospodářsky a sociálně ohrožená území. 
 
 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se:  0 
 
 
 
K bodu 3. 
Aktuální informace z oblasti cyklo. 
 

Informace předali zástupci oddělení regionálního rozvoje – Ing. Lucie Rovenská, Ing. Martina 

Kubešová, Bc. Jakub Klimeš. 

Byla představena nová cyklokoordinátorka Ing. Martina Kubešová. 
 
 



Shrnutí aktivit od počátku roku 2021. 
- příprava na aktualizaci krajského dokumentu „Nadregionální strategie KHK v oblasti 

cyklo, in-line a bike produktů“ v návaznosti na připravované nové programové období. 
Spolupráce s Partnerstvím pro městskou mobilitu z. s. (organizace, jíž je KHK členem). 
Organizace pomáhá KHK zpracovat některé části v návaznosti na národní úrovni 
schválenou Koncepci městské a aktivní mobility a návaznosti na Dopravní politiku ČR 
2021-2027. Provedeno bylo také dotazníkové šetření na území KHK pro zmapování 
aktuálních záměrů. Z odpovědí vyplynulo, že nejvíce je připraveno na úrovni páteřních 
tras. Mimo tyto dálkové páteřní trasy není mnoho připraveno.  
Tři stěžejní oblasti: 
1. Prioritou KHK je dobudování Labské stezky (od Kuksu do Vrchlabí) – uskutečněny 
již dvě schůzky a je naplánována schůzka ve Dvoře Králové n. L.  
2. Oblast Česko - Skalicka: dobudování Kladské stezky, okruhu okolo Rozkoše, ale i 
další potenciální trasa, která vede z České Skalice směrem na Červený Kostelec (z 
podnětu DSO Úpa se zpracovává vyhledávací studie – výstupy v průběhu října 2021) 
3. Oblast Rychnovska a napojení dále na Pardubický kraj. Proběhly již dvě schůzky, 
další je plánována i se zástupci z území Pardubického kraje. Jedná se o dálkovou trasu 
č.14, kde se řeší návaznost. Do dnes plánovaná trasa se nejeví jako ideální (úsek 
Potštejn – Sopotnice – a dál na Pardubický kraj). Vzniká zde určitá alternativa přes 
Týniště nad Orlicí – Borohrádek – směrem na Choceň.  
 
Aktuálně probíhá terénní šetření ze strany kraje.  
 
Jakub Klimeš doplnil situaci k trase č.14: poděkoval starostovi městyse Častolovice 
panu Zdeňkovi Prausovi za jeho iniciativu v uskutečnění prvního jednání mezi 
zainteresovanými stranami.  
Záměrem je napojení trasy přes Tichou Orlici jako produkt cestovního ruchu. 
Starostové z Pardubického kraje mají o tento záměr velký zájem. V případě realizace 
tohoto záměru by došlo k vytvoření produktu, který v ČR nemá v této době obdobu. 
Realizací tohoto záměru by došlo k propojení Divoké a Tiché Orlice i s přidanou 
hodnotou historických památek v okolí.  
 
Martina Benešová: v jaké fázi jsou v současné době jednání? Jakub Klimeš uvedl, že 
probíhají jednání v území a upozornil na nutnost najít nositele Česko – Polského 
projektu, který bude zastávat hlavní koordinační činnost (tzv. leader partner projektu). 
Martina Benešová se dotázala, zda je již studie proveditelnosti? Jakub Klimeš uvedl, 
že zatím studie proveditelnosti není a jedná se o fázi vize. 
Jiří Škop: komu byly adresovány dotazníky a zda byla odezva i z území Broumovska. 
Lucie Rovenská a Jakub Klimeš uvedli, že zpětnou vazbu obdrželi od DSO 
Broumovsko, která se týkala především cyklotras a jejich značení na současných 
komunikacích. Jiří Škop požádal o možnost sjednání schůzky s dotčenými v dané 
oblasti. 
Jan Balcar: požádal, aby příště byly dotazníky směrovány i do MAS a to z důvodu, že 
mají do obcí KHK 100% pokrytí (vyjma města Hradce Králové a města Trutnov), mají 
nejucelenější přehled o všech lokalitách, kde jsou cyklostezky, neboť musí mít vše 
zapracováno v koncepci, jsou významnými investory a v neposlední řadě jsou schopné 
se znalostí místních - lokálních cyklotras pomáhat v případném propojování s páteřními 
cyklotrasami. Jako MAS jsme schopni sehrát roli v území. 
Pavel Dvořáček: se dotázal v rámci cyklokoncepce na možnost vybudování 
cyklostezky, která by vedla z Trutnova až do České Skalice. Z Havlovic do Ratibořic je 
ideální cesta podél Úpy. Jedná se o štěrkovou cestu, která by byla potřeba zpevnit. 
Dalo by se i uvažovat o propojení s Rozkoší. Bylo by možné vyvolat nějakou diskusi 
v rámci této možnosti (vlastnictví pozemků, záměr,…)? Lucie Rovenská, uvedla, že 
nějaká jednání v území byla. Výstupem je, aby vznikla trasa pro možnost cyklodopravy 
do zaměstnání a škol. Trasa je tak směrována na Žernov – Červená Hora – Červený 



Kostelec. Uvažovalo se také o pokračování na Rtyni v Podkrkonoší – Úpici a dál na 
Trutnov. Jiný námět v tuto chvíli z dotazníkového šetření nevzešel.  
 
Ivana Kudrnáčová: MAS budou přímými účastníky workshopů (viz bod 4. programu) a 
budou moci hovořit o příležitostech, které pro svůj region mají.  
Dále Ivana Kudrnáčová zmínila, že proběhlo jednání mezi zástupci Lesy ČR, s. p. 
s hejtmanem KHK, kde zástupci Lesů ČR deklarovali součinnost a otevřenost všem 
aktivitám při rozvoji nejen cykloaktivit KHK.   
Zdeněk Praus: všechny trasy by měly směrovat do Hradce Králové. Důležité je vnímat 
rozdíl mezi cyklostezkami a cyklotrasami a zohlednit to při plánování a budování tras. 
Nositelem by měli být starostové obcí, kdy kraj by měl poskytovat obcím suport. Je 
potřeba zmapovat propojky mezi nadnárodními trasami a začít pracovat na rozvoji. 
KHK je nejlepším místem pro jízdu na kole v celé ČR, má ideální polohu pro 
cykloturistiku, ideální minimálním převýšením a velké množství řek, které téměř 
všechny vedou do Hradce Králové. 
Petr Jeništa: poděkoval členu rady Adamu Valentovi za vyjednávání s městem Náchod 
v rámci možnosti odstoupení města Náchod z DSO Kladská stezka. Bude nutné 
přestrukturalizovat Kladskou stezku. Role Kraje v koordinační činnosti je velmi důležitá. 
Petr Jeništa také uvedl, že často je třeba při administraci a přípravě myslet na to, že se 
jedná o stezky, které jsou v zájmu více obcí. Veškeré náklady nemůže ale nést jedna 
obec. Navrhl tak zamyšlení se nad dosavadním rozdělováním regionálních dotací a 
nesměřovat je spíše do nad obecních, nadregionálních záměrů. 
Miroslav Mejstřík: je potřeba dané náměty uvést při nastavování dotačních programů 
pro rok 2023. 
Jan Balcar: se dotázal, zda je známa potřebná finanční částka na dostavbu labské 
stezky? Ivana Kudrnáčová uvedla, že na dobudování labské cyklostezky je potřebná 
finanční částka odhadnuta na 300 mil.   
Tomáš Eichler: možností, jak dostat finance do regionu by bylo vytvoření krajského 
programu na záruky za bankovní úvěry na spolufinancování a předfinancování 
projektových záměrů. Přínosem by bylo i oddělení velmi potřebných záměrů od 
ostatních. Ivana Kudrnáčová upřesnila, že by se muselo jednat o politické rozhodnutí 
a změnu nastavení financování ze strany kraje. 
Zdeněk Praus: jedná se o práci zastupitelů a radních. V rámci cyklodopravy je nutné, 
aby si kraj dal za prioritu rozvoj cyklostezek.  
Adam Valenta: pracuje se na potřebném zmapování aktuálního stavu, který by měl vést 
k lepší argumentaci a prosazení potřeb pro rozvoj cyklodopravy v regionu. 
Jan Balcar: navrhl pozvat na některý z dalších výborů člena Rady KHK pro dopravu 
pana Mgr. Václava Řehoře. Jiří Škop upřesnil, že to bude žádoucí v momentě, kdy 
bude přesně zmapován aktuální stav a budou známy potřeby v rozvoji cyklodopravy. 

 
 
USNESENÍ VRRCR/6/36/2021    
Výbor pro regionální rozvoj 
 
I. bere na vědomí 
informace o aktuálním vývoji v rozvoji cyklodopravy v Královéhradeckém kraji. 
 

Hlasování 

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 

 

 



K bodu 4. 
Aktuální informace o aktivitách odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací - příklady 
dobré praxe, spolupráce s organizacemi, aj. 
 
Informace předala Ing. Lucie Rovenská a Mgr. Ivana Kudrnáčová – odbor regionálního 
rozvoje, grantů a dotací. 
 
Avízo workshopů se starosty (viz poslaná pozvánka) 

19. 10. 2021  Volanice (Jičínsko) 
20. 10. 2021  Úpice (Trutnovsko) 
26. 10. 2021  Vysokov (Náchodsko) 
2. 11. 2021  Bystré (Rychnovsko) 
4. 11. 2021  Osice (Hradecko) 

 
Setkání DSO 10.11.2021 od 9:30 hod. na sále zastupitelstva KHK. 
 
Aktivity ve spolupráci s Krajskou hospodářskou komorou KHK: 

- studijní výjezd za dobrou praxí zaměřený na lokální producenty v oblasti Broumovska  
-     prezentace středních škol a zaměstnavatelů 

1.– 02.10.2021 Rychnov nad Kněžnou  
8.– 09.10.2021 Trutnov 
15.– 16.10.2021 Jičín  
22.– 23.10.2021 Náchod  
12.– 13.11.2021 Hradec Králové  

 
Akademie chytrého regionu včetně představení Rukověti starosty (www.starostuj.cz). 
 
Ukončení projektu Do praxe bez bariér a myšlenka nového dotačního titulu na podporu 
sociálního podnikání. 
 
Týden vzdělávání dospělých KHK ( 8. – 12. 11. 2021). 
 
 
Informace od Ing.Bc.Miroslav Mejstřík, DiS. – oddělení krajských dotací. 

V listopadu bude do Zastupitelstva KHK předkládána žádost o prodloužení doby 
realizace projektu města Jičín, týkající se projektové dokumentace. 
Dále bude v listopadu do Zastupitelstva KHK překládán tzv. generální pardon ohledně 
územních plánů. Často se stává, že nelze v této oblasti dodržet časový harmonogram. 
POV (dotaz z V. zasedání VRR): v současné době nejsme schopni zmapovat, zda měli 
žadatelé  v době podávání žádosti do POV již vysoutěženou veřejnou zakázku. 

 
 
USNESENÍ VRRCR/6/37/2021    
Výbor pro regionální rozvoj  
 
I. bere na vědomí 
Aktuální informace o aktivitách odboru regionálního rozvoje, grantů. 
 
Hlasování 
Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
 
 
 



K bodu 5. 
Poskytnutí dotace na individuální účel 
 
Informace předala Mgr. Iva Skalská – oddělení regionálního rozvoje 
 

Poskytnutí dotace na individuální účel 

V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje 
předkládáme k projednání žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 
individuální účel. 
Jedná se o projekt, který věcně spadá do oblasti regionálního rozvoje. V případě schválení 
poskytnutí dotace na individuální účel Zastupitelstvem Královéhradeckého kraje budou 
finanční prostředky poskytnuty z kapitoly 48 dotační fond, odvětví individuální dotace. 
 
 

číslo projektu žadatel o dotaci projekt  účel celkové 
náklady 
projektu 

požadovaná 
výše dotace 

vyjádření 
odboru RG 

21RGI02-
0229 

Město 
Nechanice 

Vyprošťovací 
zařízení pro 
JSDH 
Nechanice 

Nákup sady 
vyprošťovacího 
nářadí RESQTEC, 
které obsahuje 
napájecí zdroj, 2 ks 
baterie, mechanický 
rozpínací válec, 
bateriový 
kombinovaný nástroj 
Resqtec FX6 EDD 
Frontliner 

391 
556,00 
Kč 

234 933,00 
Kč 

 

 

Členové výboru diskutovali nad žádostí ve smyslu potřebnosti pořízení vyprošťovacího 
zařízení pro JSDH Nechanice.  
Jiří Škop: nemohou v této oblasti žádat v krajských dotačních programech? Iva Skalská: město 
Nechanice nežádalo v krajském dot. programu.  
Zdeněk Praus: neměli by mít doporučení Hasičského záchranného sboru KHK? Ten by měl 
určit, zda je v tomto JPO II dané zařízení potřeba. U žádosti by toto vyjádření určitě mělo být.  
Ivana Kudrnáčová: požádáme město Nechanice o doplnění vyjádření k žádosti. 
 
 
USNESENÍ VRRCR/6/38/2021    
Výbor pro regionální rozvoj  
 
I. doporučuje 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace pro Město Nechanice za 
podmínky doplnění souhlasu HZS KHK. 
 
 
Hlasování 
Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 

 



K bodu 6 

Různé 

Do bodu různé nebyly předloženy žádné podněty. 

 

 

 

K bodu 7 

Závěr 

 

Předseda výboru poděkoval členům výboru za účast na VI. zasedání výboru a vzhledem k 

tomu, že byly vyčerpány všechny body programu, v čase 11:45 jednání ukončil. 

 

 

VI. zasedání Výboru pro regionální rozvoj se uskuteční dne 23.11.2021 v zasedání místnosti 

P1 905 Karla Poláčka od 10:00.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Tomáš Eichler      Mgr. Jiří Škop 
ověřovatel zápisu      předseda výboru 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápis sepsala: Monika Líkařová 


